
  JUDETUL IALOMITA
CONSILIUL LOCAL STELNICA

PROCES VERBAL

            Incheiat astazi 27.03.2019  in sedinta ordinara  a Consiliului Local Stelnica , udetul Ialomita
orele  17,00  in   baza  Dispozitiei  Primarului  nr.  105/21.03.2019   si  Legea  nr.  215/2001  privind
administratia publica locala, republicata , cu modificarile si completarile ulterioare,
              La sedinta participa un numar de  10  consilieri si anume ; Alvadanei Mita, Avram Ionela, 
Constantin Lucian, Dogaru Lenuta,  Dumitrache Mihaela, Marin Ionel,  Nan Georgeta, Rosu 
Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta. La sedinta mai participa  doamna primar Decu Fănica, 
domnul secretar  Mănăilă Petrică  si  doamna  inspector  urbanism Pantelimon Raluca.  
       Sedinta este deschisa de catre domnul Manaila Petrică,  care arata  faptul ca sedinta se desfasoara
in conditii  legale  fiind prezenti  10  consilierii in functie  din 11 cat constituie  Consiliul Local.In 
continuare  supune spre aprobare  procesul  verbal  de la sedinta ordinara din  luna februarie,  cu 
eventuale obiectii.
     Doamna  consilier Zainea Ancuta   se inscrie  la cuvant si il intreaba pe domnul secretar Manaila 
Petrica , daca  au fost puse la materialul de sedinta si acele  modificari din cadrul proceselor verbale de 
la sedintele  anterioare, asa cum am solicitat  la  momentul  cand le-am discutat, déjà  procesele verbale
se transforma in  volume de romane,  dar cu toate  acestea, tot  nu reiese  ceea ce se discuta efectiv, 
aspecte pe care le vom discuta intr-o alta sedinta.
  Domnul secretar Manaila Petrica intervine si precizeaza  ca este cazul sa le discutam acum,  daca sunt 
obiectii pe marginea procesului verbal.
    Doamna consilier Zainea Ancuta intervine  si  precizeaza ca  nu a reusit sa parcurga    tot procesul 
verbal, dar  din  cat a citit,  unele din interventiile sale nu  au sensul  si finalitatea  pe care  a exprimato  
in timpul discutiilor  pe marginea  proiectelor de pe ordinea de zi. 
   Domnul secretar Manaila Petrica  intervine si  precizeaza ca  toate aceste situatii  se datoreaza  
faptului ca  discutiile  nu se  desfasoara  intr-o maniera  ordonata,  facand  din nou apel ,  ca  cei care  
se inscriu la cuvant  sa-si  comprime  interventile,   pentru a nu se mai ajunge la un dialog  cu cei care 
dau raspunsurile .
  Doamna consilier  Zainea Ancuta  intervine si  propune ca   fiecare  intrebare sau raspuns  sa fie  
mentionate     cu liniuta, pentru a  se  elimina acele fraze  lungi, din care de multe ori  nu  reies in 
totalitate, discutiile  purtate.
     Nu mai sunt  discutii  se supune  la vot  procesul  verbal  si se voteaza dupa cum urmeaza ;
  - 9  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela).
- o abtinere(Zainea Ancuta)
   Domnul  secretar Manaila Petrica  intervine si precizeaza ca trebuie ales un alt presedinte de sedinta, 
avand in vedere  ca  au trecut  cele trei luni  in care  a fost  presedinte de sedinta domnul consilier 
Marin Ionel,  drept  pentru care trebuie sa  se faca propuneri.
    Domnul consilier Rosu Adrian  se inscrie la cuvant si propune  pe doamna consilier Avram Ionela.
     Nu mai sunt alte propuneri ,  se supune la vot si se voteaza cu ;
  - 9  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, , Dogaru Lenuta, Dumitrache Mihaela, Marin
Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta).
- o abtinere(Constantin Lucian)
  Se adopta HCL nr.11/27.03.2019
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    Doamna     presedinte de sedinta  Avram Ionela   prezinta ordinea de zi  a sedintei  aceasta fiind 
inaintata domnilor consilieri in timp util dupa cum urmeaza:
  1. Proiect de hotarare privind  aprobarea constituirii dreptului de superficie prin licitatie publica 
pentru terenul arabil  intravilan in suprafata de 561 m.p. situat in tarlaua 3, parcela 8 si documentatia de
atribuire. - initiator primar Decu Fanica.
  2. Proiect de hotarare privind  aprobarea constituirii dreptului de superficie prin licitatie publica 
pentru terenul arabil  intravilan in suprafata de 1272  m.p. situat in tarlaua 21, parcela 1/2  si 
documentatia de atribuire.- initiator primar Decu Fanica.
 3. Proiect de hotarare privind  aprobarea închirierea prin licitatie publică a terenului  neproductiv 
intravilan in suprafata de 285  m.p. situat in tarlaua 36, parcela 451 și documentatia de atribuire.- 
initiator primar Decu Fanica   
4. Proiect de hotarare privind  aprobarea închirierii prin licitatie publică,  a terenului  neproductiv 
intravilan in suprafata de 1340  m.p. situat in tarlaua 36, parcela 451/1  si documentatia de atribuire- 
initiator primar Decu Fanica.
5. Proiect de hotarare privind  aprobarea închirierii prin licitatie publică a terenului neagricol intravilan 
in suprafata de 2104  m.p. situat in tarlaua 31/1, parcela 6  si documentatia de atribuire. initiator primar 
Decu Fanica
  6. Proiect de hotarare privind aprobarea principalilor indicatori tehnico- economici actualizati,  pentru 
obiectivul de investitii   :” MODERNIZAREA DRUMURILOR PUBLICE DIN   COMUNA 
STELNICA  , JUD. IALOMITA”- initiator primar Decu Fanica.
  7. Proiect de hotarare privind aprobarea principalilor indicatori tehnico- economici actualizati,  pentru 
obiectivul de investitii   :”INFIINTARE  DISPENSAR MEDICAL  IN  COMUNA STELNICA  , 
JUD. IALOMITA”- initiator primar Decu Fanica.
  8. Proiect de hotarâre pentru modificarea HCL nr. 10/2019  privind  stabilirea  domeniilor serviciilor 
publice și locul în care contravenientii  vor presta activitati in folosul comunitatii - initiator primar 
Decu Fanica
 9.Alte discutii. 
   Se supune la vot  ordinea de zi    si se votează cu;
- 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian, Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta).
    Se trece la punctul  nr.1 de pe ordinea de zi si anume :   Proiect de hotarare privind  aprobarea
constituirii dreptului de superficie prin licitatie publica pentru terenul arabil  intravilan in suprafata de
561 m.p. situat in tarlaua 3, parcela 8 si documentatia de atribuire. - initiator primar Decu Fanica.
  Doamna  consilier   Avram  Ionela,   presedintele  comisiei   pentru  buget,  finante,  programe  de
dezvoltare, administrarea domeniului public si privat   prezinta raportul comisiei de specialitate, ce a
avizat favorabil acest proiect de hotarare.       
   Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerea  de motive , dupa care  
face referire la discutiile purtate  in cadrul  comisiilor de specialitate, cu privire la  durata , valoarea 
redeventei  si  continutul caietul de sarcini . 
      Doamna    presedinte de sedinta Avram Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea
acestui punct de pe ordinea de zi;
   Doamna consilier Dogaru  Lenuta  se inscrie la cuvant  si face referire la  raportul de  evaluare , 
mentionat  in caietul de sarcini si  pe baza caruia  s-a  stabilit  redeventa minima, dupa care solicita  
lamuriri,  tinand cont de faptul ca  in raport este trecuta suprafata de  623 mp, iar  in caietul de sarcini  
este trecuta suprafata de  561 mp.  
    Doamna  primar  Decu Fanica  intervine si precizeaza  ca  evaluarea s-a facut pe baza   evintelor din 



inventarului  domneiului privat, unde a fost  trecuta  suprafata de  623 mp, iar in urma  masuratorilor 
cadastrale  si intocmirea carti funciare  a reiesit  suprafata  de 561 mp, pentru care   se va derula 
procedura de  constituire a dreptului  de  superficie prin licitatie publica.In continuare mentioneaza ca  
atunci cand se va supune  spre aprobare  inventarul  bunurilor care apartin domeniului privat  se vor 
trece  suprafetele  conform  intabularii in cartea funciara.
   Domnul consilier Constantin Lucian  se inscrie si intreaba daca s-a rezolvat  problema accesului la 
acest teren,  pentru ca nu este  nici o iesire la un drum public, iar in aceste conditii cum se poate accesa 
acest  teren si  care va fi scopul  superficiei.
   Doamna primar  Decu Fanica intervine si   precizeaza  ca  pe baza  solicitarii  scrise a domnului 
Cataon  Nastase, care a fost prezent  si in sedinta cand  s-a aprobat inventarul  bunurilor ce apartin  
domeniului privat,  pentru discutii  privind acest  teren,  care l-a folosit ani  dea randul,  fiind necesar sa
se intre in legalitate, in sensul  de a  fi scos la licitatie si a se  obtine venituri  la bugetul local. In 
continuare  mentioneaza ca in caietul de sarcini se va   preciza  ca vor participa la licitatie  doar 
persoanele  care se invecineaza cu acest teren.
    Domnul consilier Constantin Lucian intervine si  precizeaza ca  acest  aspect este ilegal, ingradindu-
se  dreptul oricarei persoane  interesate  pentru a  participa la licitatie. 
 Domnul secretar Manaila Petrica  intervine  si explica  in detaliu  procedurile   care s-au derulat si  care
vor  continua  pentru  constituirea  dreptului de superficie  pentru acest teren, fiind o situatie inedita 
prin prisma  ca acest teren,  a ramas acolo in centru,  fara cale de acces.
  Domnul consilier Constantin Lucian  intervine  si intreaba  pe domnul secretar Manaila Petrica,  daca  
i se   pare normal  aceasta situatie.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine si precizeaza ca aceasta este situatia  si nu  poate fi 
schimbata , ci doar  sa  se intre in legalitate privind  folosinta terenului. 
   Doamna  primar  Decu Fanica  intervine  si precizeaza  ca   din ce informatii are, ceilalalti vecini nu 
vor sa participe la licitatie.
   Domnul  consilier Rosu Adrian  se inscrie la cuvant  si  il intreaba pe domnul  secretar  daca in afara 
de vecini prevazuti in carte funciara  mai pot participa  la licitatie si alte persoane, iar  din punctul sau 
de vedere  trebuie conditionat  ca  sa participe la licitatie  doar vecinii.
     Domnul secretar  Manailă Petrică  intervine si precizează ca  vecinatatile  din planul de 
amplasament al carti funciare,  corespund  cu situatia din teren.   
   Domnul consilier Constantin Lucian  intervine si  reafirma ca  nu este  legal  acest aspect,  in acelasi 
timp exprimandu-si  intentia de  a participa la licitatie.
     Doamna  primar Decu Fanica  intervine  si  precizeaza ca  in urma discutilor   avute in cadrul  
sedintei unde a participat  si domnul Cataon Nastase ,  pe baza interventiilor  colegilor din grupul 
politic PNL si  consilierilor PSD,  acesta a plecat  lamurit ca poate  inchiria acest teren , in conditiile 
legii, drept pentru care am  facut acest demers.
   Doamna consilier Zainea  Ancuta  se inscrie la cuvant si  precizeaza  ca prin faptul ca se scoate la 
licitatie,  nu il dam  nominal  unei persoane fie el si Cataon sau altcineva, dar acest teren scos la licitatie
cu  dreptul de superficie  sau  alt drept prevazut de lege, exista posibilitatea  sa participe si alti cetateni  
la licitatie, iar  daca  vecini  au  intabulate terenurile, nu pot fi  afectate  in nici um mod. 
  Prin faptul ca  exista aceasta situtie   in care  a ramas acest teren  fara cale de acces , fiind exploatat  
de unul dintre vecini  de foarte mult timp, din cate cunoaste   aceste loturi au fost  tip, la  momentul 
cand au fost atribuite, pentru  a se construi case de locuit, dupa care intreaba  ce suprafata au  vecini 
acestui teren.
    Domnul secretar Manaila  Petrica intervine si precizeaza ca  vecini au in proprietate  in medie 
suprafata  de 800 mp, exceptie fiind  terenul  vandut  numitului Zebega Gheorghita care  are 1000 m.p. 
  Doamna consilier  Zainea  Ancuta  intervine si precizeaza ca  in aceasta situatie  pot participa  la 
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licitatie  toti vecini, iar prin intelegere  pot lua cate o portiune din acest teren , acoperind  toata 
suprafata,  ca primaria sa poata incasa  redeventa aferentă.
  Doamna  primar  Decu Fanica  intervine  si  precizează  ca  in conditiile date, asa cum se solicita de 
domnul consilier Constantin , nimeni dintre vecini nu cedeaza din  proprietate  pentru a se crea cale de 
acces,  iar cu privire la  atribuire nu este posibil  sa se dea pe bucatele, pentru ca nu este dezmembrat,  
ci  se va merge  pe procedura cine da cel mai mare pret va  castiga.  
   Doamna consilier  Zainea Ancuta intervine  si precizeaza ca trebuie sa plecam de aici lamuriti, ca pot 
participa la licitatie  doar vecini  acestui teren.
    Domnul  secretar  Manaila Petrica intervine  si  tine sa precizeze ca o completare, ca s-a propus  
constituirea dreptului de superficie  prin licitatie, ca o masura  preventiva , acoperita  de lege,  pentru 
nu fi in situatia  sa  revocam aceasta hotarare daca se  facea prin atribuire directa. In  aceste conditii , 
cei care doresc sa participe la licitatie  isi asuma toate riscurile,  fiind carte funciara, caiet de sarcini, 
care arata situatia terenului.
  Doamna consilier Alvadanei Mita se inscrie la cuvant si  intreaba  daca cel care  castiga  licitatia  
trebuie sa construiasca  casa, avand in vedere  ca au categoria  de folosinta curti constructii, mai putin 
cele de pe malul bratului Borcea si din incinta fostului CAP.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si raspunde ca pentru  acest teren si pentru cel de 1272 mp, in 
caietul de sarcini este trecut ca scop, construire casa de locuit.
  Domnul secretar Manaila Petrica  intervine  si precizeaza ca  in baza codului civil  si a regulamentului
aprobat de  consiliul local, constractul de constituire a dreptului de superficie  se va incheia la notariat 
in forma autentica, pe baza procesului verbal de licitatie.
   Nu mai sunt discutii  si se voteaza cu;
- 9  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela,  Dogaru Lenuta, Dumitrache Mihaela, Marin 
Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea Ancuta). 
- o abtinere (Constantin Lucian)
       Se adopta HCL nr.12/27.03.2019
  Se trece la punctul  nr.2 de pe ordinea de zi si anume :  Proiect de hotarare privind  aprobarea 
constituirii dreptului de superficie prin licitatie publica pentru terenul arabil  intravilan in suprafata de 
1272  m.p. situat in tarlaua 21, parcela 1/2  si documentatia de atribuire.- initiator primar Decu Fanica.
  Domnul consilier Rosu Adrian, presedintele comisiei, juridice , de disciplina,  pentru amenajarea 
teritoriului , urbanism, agricultura, protectia mediului si turism, prezinta raportul comisiei de 
specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
precizeaza  ca acest teren este  situat  pe str. Toamnei , intre proprietatile  numitei Comanescu Maria si 
a domnului Brates Alexandru Florian.
    Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
    Doamna  consilier Zainea Ancuta  se inscrie  la cuvant si  precizeaza ca in inventarele anterioare  au 
fost trecute  tot felul  de suprafete, ba a fost 1095 mp, apoi 1500,  sa intelegem  ca aceasta suprafata de 
1272 mp este cea reala in urma  masuratorilor si a  intabularii.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine si explica  motivele  care  au dus la aceasta  situatie 
confuza, respectiv ca  a fost din cauza unei erori  la calculatia  masuratorilor in coordonatele stereo 70.
    Doamna  consilier Zainea Ancuta  intervine si  intreaba  ce destinatie va avea acest teren , avand in 
vedere  ca se  constituie  dreptul  de superficie .
    Doamna primar  Decu Fanica intervine si precizeaza ca va avea aceeasi destinatie  ca si primul, 
anume  construire casa de locuit.
    Doamna consilier Zainea Ancuta  intevine si intreaba daca   putea  fi scos la licitatie fara sa fie data 



aceasta destinatie, avamd in vedere  ca incheierea contractului de superficie  se face  la  notariat in 
forma autentica.
   Doamna primar  Decu Fanica  intervine si raspunde ca nu este posibil  fara a stabili scopul  
superficiei.
   Doamna consilier intervine si  intreaba de ce nu este  posibil acest lucru.
  Domnul secretar Manaila Petrica  intervine  si  explica care este diferenta intre  constituirea dreptului 
de superficie  si inchirierea  bunurilor  imobile ce apartin  domeniului  privat, in sensul ca  trebuie sa se 
tina cont de zona in care se afla  terenul si  ce este permis si fezabil sa se realizeze.
   Doamna  consilier Zainea  Ancuta  intervine  si  intreaba  de ce durata  de 30 de ani, daca exista  o 
hotarare a consiliului local in care s-a stabilit aceasta durata.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine  si precizeaza ca in anul 2015,  prin  hotararea consiliului 
local  s-a aprobat acel regulament   privind  inchirierea si/sau constituirea dreptului de superficie cu 
titlu oneros, in cuprinsul caruia este prevazut  ca durata  acestor contracte  poate ajunge pana la 49 de 
ani,  iar propunerea  este pentru 30 de ani.
  Doamna  consilier Zainea  Ancuta intervine si  intreaba din nou  daca  exista o astfel de hotarare  care 
sa stabileasca durata de  30 de ani , ca nu cumva sa ni ceara de la prefectura  aceasta hotarare, cu toate 
ca exista  cea din anul 2015  unde durata este de pana la 49 de ani.
   Domnul secretar Manaila Petrica  intervine  si  repeta   ca  asa cum este prevazut  in regulament  
aprobat  durata  poate fi pana la 49 de ani, iar propunerea primarului este de 30 de ani, dar se pot face si
alte propuneri de 35 ,40 sau 49 de ani.
  Doamna consilier  Zainea Ancuta  intervine  si  intreaba ce a stat la baza  stabiliri sumei de redeventa, 
prevazuta in  caietul de sarcini.
  Domnul secretar Manaila Petrică  intervine si raspunde ca  valoarea  redeventei  s-a stabilit  pe baza  
raportului  de evaluare pentru acest teren. In continuare mentioneaza  ca valoarea  minima anuala  a 
fost  preluata  si in proiectul de hotarare, care  poate fi mai mare  dupa  derularea  licitatiei.
 Nu mai sunt discutii  se supune la vot si de voteaza cu:
- 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.13/27.03.2019
 Se trece la punctul  nr.3  de pe ordinea de zi si anume :  Proiect  de  hotarare  privind  aprobarea 
închirierea prin licitatie publică a terenului  neproductiv intravilan in suprafata de 285  m.p. situat in 
tarlaua 36, parcela 451 și documentatia de atribuire.- initiator primar  Decu Fanica .
  Doamna  consilier Avram  Ionela,  presedintele   comisiei de buget, finante , programe de dezvoltare , 
administrarea domeniului public si privat,  prezinta  raportul comisiei de specialitate, ce a avizat 
favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
precizeaza ca inchirierea   acestui  teren  are  ca  scop  desfasurarea activitatii de agrement , nu se  
construieste ,  nu se vinde.
    Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
   Doamna  consilier Dogaru Lenuta   se inscrie la cuvant si  intreaba  unde se regaseste  evaluarea 
acestui teren  in raportul de evaluare.
    Doamna primar Decu Fanica intervine si  precizeaza ca evaluarea este facuta pe toata suprafata, iar 
ulterior a fost dezmembrat in trei loturi , pentru  a exista   cale de acces in zona respectiva.
  Doamna consilier Zainea  Ancuta  se inscrie la cuvant si  pentru a intelege exact, vrea sa fie lamurita 
deoarece nu stie care este aceasta suprafata .
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   Doamna  primar  Decu Fanica intervine si precizeaza  ca  aceasta suprafata  se afla  in imediata  
vecinatate a bratului Borcea  in zona primei  platforma  din beton unde se ancora pontonul cand crestea 
nivelul apei.
   Doamna  consilier Zainea Ancuta intervine si intreaba  cum poate fi inchiriat acel teren , daca  pe el 
exista acea constructie din beton, fiind activul unei alte persoane.
   Doamna primar Decu Fanica  intervine si raspunde ca nu sunt activele  nimanui , acestea nefiind 
considerate constructii.
   Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si intreaba daca sunt solicitari pentru inchirierea  acestui 
teren.  
    Doamna primar Decu Fanica intervine si  raspunde ca este intabulat ca teren neproductiv, unde exista
o pista betonata, dup care mentioneaza ca exista solicitare scrisa pentru acest teren.
     Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si intreaba ce  s-a trecut in caietul de sarcini la scopul  
inchirierii, avand in vedere ca este o zona  inundabila.
    Doamna primar Decu Fanica  intervine  si raspunde ca   scopul inchiriere  este pentru activitati de 
agrement.
    Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si precizeaza ca   in aceasta zona nu se poate  da 
autorizatie de construire.
    Domnul secretar Manaila Petrica intervine si  precizeaza ca  din acest motiv s-a propus inchirierea  
pentru activitati de agrement, nu  constituirea dreptului de superficie , avand in vedere ca este zona 
inundabila si nu se poate construi.
   Nu mai sunt discutii  se supune la vot si de voteaza cu:
- 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.14/27.03.2019
Se trece la punctul  nr.4  de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarare privind  aprobarea 
închirierii prin licitatie publică,  a terenului  neproductiv intravilan in suprafata de 1340  m.p. situat in 
tarlaua 36, parcela 451/1  si documentatia de atribuire- initiator primar Decu Fanica
  Doamna  consilier Avram  Ionela,  presedintele   comisiei de buget, finante , programe de dezvoltare , 
administrarea domeniului public si privat,  prezinta  raportul comisiei de specialitate, ce a avizat 
favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
precizeaza ca este lotul  urmator , situat tot in apropierea malului bratului Borcea, fiind   o suprafata 
mai mare. 
Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
   Doamna consilier Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant  si intreaba daca este vorba de cea dea doua 
platforma de beton mai mare.
    Doamna primar Decu Fanica  intervine si raspunde  afirmativ , dupa care precizeaza  ca la aceasta 
suprafata s-a drecut  pe langa activitati de agrement si activitati economice, pentru ca avem solicitari in 
acest sens de la potentiali  investitori din comuna, si anume  este vorba de numitul Tatu Relu care  
doreste sa faca un ponton de acostare, pentru  a aduce cu barja  materiale de consructii(pietris, 
balast,nisip).
   Domnul consilier Constantin Lucian intervine  precizeaza ca  in caietul de sarcini  la  utilitati, pentru 
acest teren  nu este prevazut  drum de acces.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si  precizeaza ca exista cale de acces,  solicitand domnului 
consilier sa verifice in planul  mare cu cele trei loturi.



    Domnul consilier Constantin Lucian  intervine si precizeaza ca  a remarcat ceea ce este trecut in 
caietul de sarcini.
     Domnul secretar Manaila Petrica  intervine si precizeaza ca datele din caietul de sarcini sunt in 
concordanta cu cartea funciara si pe  buna dreptate, prin natura dezmembrari, aceste doua loturi  
propuse pentru inchiriere nu au cale de acces, deoarece lotul nr. 1 se intinde pe toata  lungimea 
acestora, mai precis fiind vorba de acel drum betonat care duce  la bac.
 Doamna primar Decu Fanica intervine si precizeaza ca  s-a strecurat aceasta omisiune, ca accesul se 
face  prin lotul nr. 1.  
   Nu mai sunt discutii  se supune la vot si de voteaza cu:
  - 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.15/27.03.2019
 Se trece la punctul  nr.5  de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarare privind  aprobarea 
închirierii prin licitatie publică a terenului neagricol intravilan in suprafata de 2104  m.p. situat in 
tarlaua 31/1, parcela 6  si documentatia de atribuire. initiator primar Decu Fanica
  Doamna  consilier Avram  Ionela,  presedintele   comisiei de buget, finante , programe de dezvoltare , 
administrarea domeniului public si privat,  prezinta  raportul comisiei de specialitate, ce a avizat 
favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
precizeaza ca aceasta suprafata de teren este cea care a fost concesionata de numitul Matei George , 
contractul  de concesiune  fiind reziliat la solicitarea  mostenitorilor, fiind amplasat intre platforma 
betonata de compost si acea liziera de salcami  in zona putului de apa de la fostul CAP. 
 Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
  Domnul Constantin Lucian se inscrie la cuvant  si tot referitor la caietul de sarcini  arata ca nici la 
acest teren  nu este trecut  calea de acces.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si precizeaza  ca se va corecta  aceasta omisiune, cale de acces
fiind  pe doua laturi ale terenului.
  Doamna consilier Zainea Ancuta se inscrie la cuvant si  vroia sa stie la acest teren  ca va fi scos la 
licitatie, pentru inchiriere, nu cu drept de superficie, facand refererire si la valoarea redeventei, dupa 
care intreaba daca exista posibilitatea sa se faca accesul si prin spate pe  drumul de langa terenul 
extravilan.
   Domnul secretar Manaila Petrica  intervine  si precizeaza  ca  este posibil  tinand cont ca se 
invecineaza  cu acel drum de exploatare din extravilan.
    Doamna consilier Zainea Ancuta intervine  si  intreaba daca in momentul de fata este liber de 
sarcini , ce categorie de folosinta are si daca are constructie pe el.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine si  precizeaza ca este liber de sarcini, avand  categoria de 
folosinta curti constructii si nu are constructii , ceea ce este trecut in caietul de sarcini, precum si in 
cartea funciara, pe care se poate realiza constructii agrozootehnice.
     - 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.16/27.03.2019
 Se trece la punctul  nr.6  de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarare privind aprobarea 
principalilor indicatori tehnico- economici actualizati,  pentru obiectivul de investitii   :” 
MODERNIZAREA DRUMURILOR PUBLICE DIN   COMUNA STELNICA  , JUD. 
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IALOMITA”- initiator primar Decu Fanica.
  Doamna  consilier Avram  Ionela,  presedintele   comisiei de buget, finante , programe de dezvoltare , 
administrarea domeniului public si privat,  prezinta  raportul comisiei de specialitate, ce a avizat 
favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
face referire  la discutiile de la comisie, a trebuit sa  actualizam  indicatorii  tehnico economici , 
deoarece  incepand cu data de 01.01.2019, au crescut preturile si salariile din  sectorul constructiilor, 
fiind necesar  reevaluare a costurilor  pentru ceasta investitie, fiind actualizat devizul general.  
  Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
   Doamna consilier Zainea Ancuta se inscrie la cuvant  si intreaba in ce consta aceste actualizari.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si  precizeaza  ca sau actulizat costurile cu salariile, avand in 
vedere ca  a crescut salariul minim   pe economie in constructii la 3 mii de lei, aceste actulizari au fost 
solicitate de MDRAP,   avand incheiat contract de finantare de la bugetul de stat prin intermediul 
acestui minister. In continuare mentioneaza ca   acesti indicatori tehnici economici trebuiesc actualizati 
si prin prisma faptului ca nu am scos la licitatie aceasta lucrare  si  nu vine nimeni daca cheltuielile cu 
salariile nu sunt  corespunzatoare.
   Doamna  consilier Zainea Ancuta intervine si intreaba daca  HCL nr.22/29.04.2015, face referire tot 
la acest subiect. 
   Domnul secretar  Manaila Petrica  intervine si precizeaza ca  prin acea hotarare s-a aprobat strategia 
de dezvoltare locala pentru  perioada 2014-2020.
    Nu mai sunt discutii  se supune la vot si de voteaza cu:
  - 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.17/27.03.2019
Se trece la punctul  nr.7  de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarare privind aprobarea 
principalilor indicatori tehnico- economici actualizati,  pentru obiectivul de investitii   :”INFIINTARE 
DISPENSAR MEDICAL  IN  COMUNA STELNICA  , JUD. IALOMITA”- initiator primar Decu 
Fanica.
  Doamna  consilier Avram  Ionela,  presedintele   comisiei de buget, finante , programe de dezvoltare , 
administrarea domeniului public si privat,  prezinta  raportul comisiei de specialitate, ce a avizat 
favorabil acest proiect de hotarare.
     Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
face referire  la discutiile de la comisie, a trebuit sa  actualizam  indicatorii  tehnico economici , 
deoarece  incepand cu data de 01.01.2019, au crescut preturile si salariile din  sectorul constructiilor, 
fiind necesar  reevaluare a costurilor  pentru ceasta investitie, fiind actualizat devizul general.  
   Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
  Doamna consilier Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant si  face referire la proiectul de hotarare unde  
exista o neconcordanta intre enuntul titlului si ce  se propune efectiv.
   Doamna primar Decu Fanica  intervine si precizeaza  ca  a  gresit domnul secretar cand a redactat, pe 
fondul oboselii acumulate. 
     - 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.18/27.03.2019



Se trece la punctul  nr.8  de pe ordinea de zi si anume : Proiect de hotarâre pentru modificarea HCL 
nr. 10/2019  privind  stabilirea  domeniilor serviciilor publice și locul în care contravenientii  vor presta
activitati in folosul comunitatii - initiator primar Decu Fanica
  Domnul consilier Rosu Adrian, presedintele comisiei, juridice , de disciplina,  pentru amenajarea 
teritoriului , urbanism, agricultura, protectia mediului si turism, prezinta raportul comisiei de 
specialitate, ce a avizat favorabil acest proiect de hotarare.
      Doamna primar Decu Fanica da citire proiectului de hotarare si  expunerii de motive , dupa care   
da cuvantul domnului secretar Manaila Petrica pentru  a  explica  in ce consta aceste modificari ale 
hotarari.
 Domnul secretar Manailă  Petrică  intervine si  precizează ca in urma verificarii legalitati , s-au  facut 
mentiuni, pe marginea acestei hotarari pe care am adoptato in luna februarie. In continuare  afirma ca 
aceste  mentiuni  se refera  la competenta materiala  a celor doua autoritati publice locale  in acest  
domeniu , explicand  punctual,  acele aspecte  considerate nelegale  care  urmeaza  sa le revocam  iar ca
o completare   afirma ca acest  regulament  adoptat, a fost preluat si  bineinteles adaptat ,  de la o alta 
comuna din zona, respectiv comuna Vladeni, care  nu a  avut nici o problem in urma    verificarii 
legalitati  de catre  prefectura,  probabil  juristul  care a  verificat , a interpretat in alt mod  cadrul legal. 
   Doamna    presedinte de sedinta Avram  Ionela  invita pe domnii consilieri la discutii pe marginea 
acestui punct de pe ordinea de zi;
  Doamna consilier  Zainea Ancuta  intervine si precizeaza ca era simplu   atata timp cat  era prevazut 
de lege  intr-un  mod   distinct, iar juristi de la prefectura au  facut mentiunile  corect, deoarece  
consiliul local nu  are de unde sa stie  cand   se vor executa lucrari  si programul  de  lucru,  ci stabileste
doar domeniile serviciilor publice  si locul unde  contravenientii pot  presta  activitati , iar  activitatea in
sine  este  in competenta primarului,  dansa asa intelege  aceasta situatie.
    Domnul  secretar Manaila Petrica intervine si precizeaza  ca  a expus  aceste menntiuni cu aceste 
aspecte  considerate nelegale, coroborate cu  cu prevederile  legislatiei aferente.
    Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si  intreaba  daca era prevazut  in regulament si  daca  s-a
trecut in hotararea consiliului local  si  stabilirea activitatii, pentru care nea dato  neconforma.
  Domnul secretar  Manailaă  Petrică  intervine  si raspunde ca prin hotararea consiliulului local s-au 
stabilit  domeniile de activitate, care este de competenta consiliului local,  la articolul 1,  la articolul 2  
sa stabilit programul  de lucru si modul de executare  a acestor activitati, iar la articolul 3,  
contravaloarea prestatiei unei zi  de munca in folosul comunitati.
   Doamna consilier  Zainea Ancuta intervine si  intreaba care articole din hotarare trebuie  revocate.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine si raspunde ca este vorba de articolele 2 si 3.
   Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si solicita  domnului secretar sa ataseze la  materialul de 
sedinta,   pentru sedinta urmatoare, hotararile de la sedinta anterioara.
   Doamna primar  Decu Fanica intervine si  doreste sa simplificam aceste discutii, in sensul ca 
articolele 2 si 3 di hotarare sunt de competenta primarului , aspecte  care  trebuie sa le modificam, 
conform  proiectului de hotarare.
   Nu mai sunt discutii  se supune la vot si de voteaza cu:
     - 10  voturi pentru(Alvadanei Mita, Avram Ionela, Constantin Lucian , Dogaru Lenuta, 
Dumitrache Mihaela, Marin Ionel, Nan Georgeta, Rosu Adrian, Valeanu Ani Titela, Zainea 
Ancuta). 
       Se adopta HCL nr.19/27.03.2019
Se trece la punctul  nr.9 de pe ordinea de zi si anume ; Alte discutii.
   Doamna  consilier Dumitrache Mihaela  se inscrie  la cuvant si o intreabă  pe doamna primar Decu 
Fanica,  care  este  situatia  locurilor de  casa  ale caror contracte  de concesiune au fost reziliate.
   Doamna primar  Decu Fanica  intervine si precizeaza ca sunt 3 locuri de casa , pentru care  am trimis 

9



adrese  sa elibereze terenurile respective, iar pana la aceasta nu au facuto, drept pentru care  vom aplica
legea, exemplul  fiind  domnul  Soitarau Vasile  care a inteles , si-a tras gard pentru delimitarea  
terenului concesionat , pe care  doreste sa-l achizitioneze., iar celelalte doua situatii de la Constantin 
Ion si Tataru Cristian  , inca sunt acele constructii  pe teren .
   Doamna consilier Dumitrache Mihaela    intervine si precizeaza ca  totusi a trecut o perioada lunga de
timp si nu  s-au clarificat aceste situatii.
   Doamna  primar Decu Fanica intervine si  precizeaza ca  vom rezolva si aceste situatii  
, daca nu se poate pe cale amiabila vom trece  si la sanctiuni contraventionale.
  Doamna consilier Alvadanei Mita  se inscrie  la cuvant si doreste  sa stie , solicitand  verbal si 
domnului secretar , sa ni se puna la dispozitiu  un tabel cu numarul de animale , suprafata de izlaz 
atribuita  echivalent  numarului de animale  pe fiecare  detinator de animale   si asociatia crescatorilor 
de animale.
  Doamna primar Decu Fanica  intervine si  informeaza pe domnii consilieri ca s-a ocupat postul de 
agent agricol si  o sa vă punem la dispozitie  o situatie cu animalele  din comuna,  precum si contractele
de inchiriere pentru suprafata de izlaz a comunei, conform numarului de animalelor detinute  in RNE , 
pe baza  adeverintelor  eliberate de medicul veterinar , care trebuie prezentate pana pe data de 31 
martie, iar la APIA termenul  pentru depunerea cererilor pentru  suprafata,  este  15 mai.
   Doamna consilier Alvadanei Mita intervine si il intreaba pe domnul secretar, daca un producator  isi 
vinde animalele,  la APIA mai  figureaza cu acele  animale  si primeste  in  continuare subventie.
   Domnul secretar Manaila Petrica intervine si  precizeaza  ca din informatiile  detinute   cei care isi 
vand animalele  beneficiaza de subventie  pe toata perioada  exercitiului financiar, fiind  o decizie la 
nivel comunitar.
   Doamna consilier Alvadanei Mita  intervine si  intreaba  daca de aceasta practica se tine cont si la 
inchirierea izlazului.
    Domnul secretar Manaila Petrica intervine si  raspunde  ca nu   este cazul  la inchirierea izlazului.
   Doamna consilier Zainea Ancuta  intervine si este surprinsa de acest aspect, ca  cei care si-au vandut 
animalele primesc subventie  inca 5 ani .
 Doamna primar Decu Fanica intervine  si precizeaza ca  asa sunt normele europene cu privire la 
subventii,  iar in legatura cu  inchirierea izlazului, crescatori de animale sunt obligati sa depuna pana la 
31 martie  adeverintele cu efectivele de animale detinute  , in functie de asta se face calulatia  conform  
legislatiei in vigorea  privind incarcatura UMV pe ha de pasune si se stabileste suprafata  aferenta pe 
fiecare crescator sau asociatie de crescatori de animale, de la caz la caz la, la uni se diminueaza,  la alti 
va creste..
     Domnul secretar Manaila Petrica intervine  si dă ca exemplu pe numitul Rosu Marin, care a vandut 
vacile , unde contractul de inchiriere va inceta , iar la cei care creste sau se reduce  numarul de animale 
se va incheia  act aditional la contractul initial, cu suprafata de pasune  inchiriata pentru anul 2019  .   
   Doamna  consilier Alvadanei Mita  intervine si  este de parere ca  detinatorii de animale trebuie sa fie
informati  pe aceasta tema.
   Domnul secretar Manaila Petrica  intervine si precizeaza  ca au fost notificati toti crescatori de 
animale care  au contract  de inchiriere  pentru pasune pentru aceasta problema.
   Doamna consilier Alvadanei Mita  intervine si  aduce in discutie  problema pestei porcine africare si 
intreaba  care mai este situatia.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si precizeaza ca sa ridicat restrictia in satul Maltezi, iar in 
Stelnica inca nu,  datorita faptului ca proprietatea numitului Mercan  Nicu  unde a fost confirmat focar, 
se afla la limita  cu municipiul Fetesti, fiind   in zona de restrictie de 10 km, pentru focarul depistat pe 
raza comunei Borcea, judetul Calarasi, asadar ramane si localitatea Stelnica , ramane  in zona de 
restrictie.



   Doamna consilier  Zainea Ancuta  se inscrie la cuvant si  face referire la  acele documente de la 
Curtea de Conturi, solicitand mai multe informatii.
  Doamna primar Decu  Fanica intervine si informeaza ca  in perioada 07.01-15.02.2019 am avut 
control de la curtea de conturi iar in uma acestor verificari,  ne-au transmis  prin adresa oficiala , 
Decizia  privind   constatările facute  pe perioada  de audit si suntem  datori sa va informam  in aceasta 
problema,  de unde rezulta  deficientele  si masurile impuse, completand ca sunt  doua masuri de 
realizat.
   Doamna consilier Zainea  Ancuta intervine si face referile la una dintre  constatarile din decizie, 
respectiv cea cu privire la SC A&S International  SRL Bucuresti.
   Doamna primar Decu Fanica intervine si  precizeaza ca  a fost o eroare de calcul a impozitului , drept 
pentru care i s-a facut recalculare , i s-a adus la cunostinta si are  de plata  acea suma stabilita prin 
decizie. 
   Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si face referire la cea dea doua masura, intreband retoric,  
sa stabilit sa se platească impozit  de catre parohii pentru terenul extravilan. 
  Doamna  primar Decu Fanica intervine si precizează ca in conformitate  cu legislatia in vigoare, 
respectiv noul  Cod Fiscal, daca terenurile  parohiilor,  nu sunt lucrate  in mod direct , ci sunt date in 
arenda, se considera ca desfasoara activitati economice si trebuie sa se plătească impozit pe teren de 
catre arendas.
  Doamna consilier Zainea Ancuta intervine si intreaba  de cand  au contract de arenda si cine sunt 
arendasii.
 Domnul secretar  Manaila Petrica  intervine si raspunde ca parohiile au dat in arenda  terenurile 
agricole,   inainte de anul 2016, cand a intrat aceasta reglementare in vigoare, dar nu a fost stabilit 
impozit , mergand pe  ideia ca  sunt scutite in orice situatie. In continuare  mentioneaza  ca  parohia 
Maltezi are dat in arenda  terenul la SC AGROFAM  COM SRL Fetesti, iar parohia Stelnica la SC 
Florifan SRL  Stelnica.
   Doamna consilier  Zainea Ancuta intervine  si intreaba care este suma  de plata stabilita pentru fiecare
parodie.
   Doamna  primar  Decu Fanica  intervine si precizează ca suma  calculată este  de 6 mii lei pentru 
ambele parohii, termenul de plata fiind  30  iunie 2019.
   Doamna consilier Dumitrache Mihaela se inscrie la cuvant si intreaba  cat timp va mai beneficia de 
subventie pe animale domnul Rosu Marin, avand in vedere ca le-a vandut .
 Domnul secretar Manaila Petrica intervine si raspunde ca va beneficia pana in anul 2020 inclusiv.
    Doamna consilier Dumitrache  Mihaela intervine si solicita sa se ia masuri în sensul de a fi obligat 
sa-si igienizeze  curtea, deoarece acolo persista un focar de infectie, avand in vedere ca este  la strada si
se invecineaza cu parcul Tineretului, mai mult de atat acum nu mai are animale si daca i-am spus sa 
faca curatenie,  a motivat ca nu are cu ce sa-l care.
   In acest context,  domnii si doamnele consilieri sunt  de acord cu problema ridicata de doamna 
consilier Dumitrache Mihaela, in sensul de a se face ceva in cazul domnului Rosu Marin.
    Nu mai  sunt discutii,  drept pentru care doamna  presedinte de sedinta AVRAM IONELA declara
inchisa sedinta ordinara a Consiliului Local Stelnica din data de 27.03.2019.

   PRESEDINTE                                                               SECRETAR                                                       
AVRAM IONELA                                                         Mănăilă Petrică
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